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E I
Dr. Joan 
Castells fa 14
anys que viu a Sant Hilari 
amb la seva dona i els seus 
filis, una nena de sis anys i 
un nen de quatre anys. El Dr. 
Castells fa 25 anys que exer- 
ceix com a metge i va venir  
de Plans de Sió (Segarra).
El Dr. Castells ens va expli
car que el que més li va sor- 
prendre quan va arribar en 
aquest poblé és que no hi 
hagués cap publicació infor
mativa, ja que venia d'un Hoc 
de 600 habitants que infor- 
maven mensualment.
En Joan Castells també ens 
explicava quan va arribar li 
sobtava que quan anava pel 
carrer la gent de Sant Hilari 
no el saludés, el contrari li 
baixaven el cap, tot i que ara 
aixó ja no li passa però està  
tranquil perqué sap que no 
és Cúnic que li ha passat  
aquesta situació.

P o rta v e u > C o m  ha 
afectat el brot de grip 
a Sant Hilari?
Dr. Catells > P el qué
estava p re v is t  n 'h i  ha

hagut poca. El que sí hi 
ha hagu t són m a la lt ies  

in fe c c io s s e s  de l ’a pa re l l  
resp ira tori de causa vírica , 

que en diem malalties gripals, 
però  que realment no són grip.
De totes m aneres encara
podem  teñir grip, però  podría  
ser que no aparagués perqué  
tenim un percen ta tge  molt alt 
de vacunado .

Portaveu>Q ué en pensa de 
l ’ampliació del CAP?
Dr.C> És necessària  perqué  
I ’ac tua l s ’ha fet petit. A Sant 
Hilari fa falta un equ ip  assisten- 
c ia l més (un metge i un p ro fes 
s iona l d ’in fe rm e r ia ) ,so b re to t  
havent-se d ’am p lia r el geriatr ie  
com està previst. A les depen- 
déncies de / ’actua l CAP no hi 
cap un metge més, pe r tant 
penso que s ’ha d ’ampliar.

Portaveu> Qué en pensa del 
transform ador que hi ha ubi- 
cat en el CAP?
Dr.C> Jo penso que el trans
form ador no hi hauria de ser 
perqué una obra nova amb un

transform ador a dins no agrada  
a ningú. Jo sempre ho com pa
ro amb el tabac, perqué fa 20 
anys enrere n ingú pod ia  afir
mar que el tabac provocava  
cáncer i ara ja  se sap que sí. El 
transformador n ingú p o t  afirmar 
del tot que no hi hagi rise. Per 
això penso que aquest tema 
s ’ha portâ t m alam ent perqué  
s ’hauria d ’haver négoc iâ t amb  
la com pany ia  e lé c tr ica  
al- legant raons urbanístiques.

P ortaveu>Q ué canviaria d ’a- 
quest poblé, san tiá r iam ent  
parlant?
Dr.C .>  Els mais hàbits. El con- 
sum de d rogues legáis amb  
adults: a lcohol, tranquilitzants i 
im nò t ics . S ’abusa més que  
altres l locs de Catalunya, tot i 
que penso que sanitáriament  
no es pas de l p i t jo r  de la 
comarca.
Un altre fet que ens per jud ica  
és el d is tànc iam ent d ’un hosp i
tal. És una desavantatge real 
que h i ha perqué a vegades et 
trobes en s ituac ions que t ’an- 
goixen.

Portaveu>Q ué és el que més 
li va costar corn a metge  
quan va arribar a Sant Hilari?  
Dr.C .> Corn a metge el que

més em va costar va ser que no 
hi havia CAP i l ’a juntament no 
em va p ropo rc ionar cap local. 
Aixó és e l que va fo rçar al 
Departament de Sanitat a fer el 
CAP.

P o rtaveu > C o m  es porta el 
t rac tam ent amb el im m i
grants des del CAP?
Dr.C.> El co l- lect iu  portugués-  
s ’ha in tégrât tant o més bé que 
altres co l- lectius espanyols. 
Amb el co l- lect iu  m agrebí hi ha 
un prob lem a de llenguatge i 
hàbits, pero a n ive ll sanitari és 
un co l- lect iu  que respecta els 
pro fessionals sanitaris.
Amb els de llengua h ispánica  
no hi ha problèmes.

Portaveu>Q uè en pensa del 
consum de marihuana amb 
finalitats médiques?
Dr.C .>  Jo ho trobo bé. De la 
mateixa manera que utilitzem la 
morfina dones pensó que si la 
marihuana ha d ’a judar a uns 
determ ináis malalts dones cree  
que es p o t fer.

Sandra Torras.


